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Wersja protokołu oryginalna, dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

Nr 07/2010   w dniu 14 maja 2010r. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 15:00 zakończono o godz. 17.15 

[posiedzenie wyjazdowe – wspólne z Komisją FOWiSRP] 
 

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji Nieobecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny  

4. 
 Jolanta Godawa  Obecna  

5. Michał Piechocki  Nieobecny 

6. Krzysztof Migasiewicz  Nieobecny 

7. Tomasz Kranc Obecny 

8. Wojciech Ćwik Obecny 
 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Tomasz Bociański  
2. Michał Piechocki  
3. Krzysztof Migasiewicz 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Katarzyna Wiśniewska – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze  
2. Dorota Stalica – Główny Księgowy Domu Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze 
3. Andrzej Bielecki – radny Komisji FOWiSRP  
4. Wiesław Ewertowski – radny Komisji FOWiSRP 
5. Andrzej Wieczorek – radny Komisji FOWiSRP 
6. Józef Sulikowski – radny Komisji FOWiSRP 
7. Jerzy Piasecki – radny Komisji FOWiSRP 
8. Jerzy Springer – radny Komisji FOWiSRP 
9. Grzegorz Owczarzak – radny Komisji FOWiSRP 
10. Zbigniew Grabowski – radny Komisji FOWiSRP 
 
 

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 1. Otwarcie posiedzenia.  
 2. Funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej  w Srebrnej Górze – zaspokajanie potrzeb   
     wsparcia społecznego - podejmowane działania, realizacja planu finansowego na 2010r.   
 3. Zakończenie posiedzenia.  
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2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

Nie odnotowano 
 

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

S.Maciaszek odczytał zgromadzonym treść pisma z Zarządu Powiatu skierowanego do 
komisji resortowych dotyczącego przekształcenia Stacji Kontroli i Obsługi Pojazdów 
Samochodowych. Komisje miały wydać swoje opinie na temat sposobu i formy 
przekształcenia  tego gospodarstwa pomocniczego. Obie komisje wobec nieobecności 
Starosty Wągrowieckiego oraz braku szczegółowych informacji na temat dotychczas 
podjętych kroków w tej kwestii (brak wyceny majątku, brak umowy dzierżawy, itp.) 
odroczyły opinię w tym temacie do następnych posiedzeń obu Komisji w miesiącu maju br.      

 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie wyjazdowe obu łączonych Komisji rozpoczęło się o godz. 15.00. Obrady 
prowadził Przewodniczący Komisji Sławomir Maciaszek. Podczas otwarcia obrad  obecnych 
było 9 członków Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu, 5 
członków komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy oraz  goście zaproszeni na 
posiedzenie /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu 
zgromadzonych, stwierdzeniu quorum oraz przyjęciu protokołu z poprzedniego posiedzenia 
Komisji (9 obecnych – 9 za / 0 przeciw / 0 wstrzymujących się od głosu) S.Maciaszek oddał 
głos gospodarzom obiektu – Katarzynie Wiśniewskiej i Dorocie Stalicy. 
 
2. Funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej  w Srebrnej Górze – zaspokajanie potrzeb 

wsparcia społecznego - podejmowane działania, realizacja planu finansowego na 2010r.   
/Katarzyna Wiśniewska i Dorota Stalica – DPS Srebrna Góra / 

 
 Dyrektor placówki wraz z Głównym Księgowym przedstawiły szczegółowo materiał 
zestawiony na posiedzenie Komisji (załącznik do niniejszego protokołu). D.Stalica 
zaprezentowała % wykonanie planu finansowego DPS za 3 miesiące br.  Generalnie wydatki 
mieszczą się zgodnie z planem w okolicach 30%. Przekroczenie wydatków – jak na okres 3 
miesięcy roku - występuje w zakupach materiałów i wyposażenia – 48,39% (większe zużycie 
opału związane z przedłużającym się  okresem niskich temperatur) oraz zakup leków, 
wyrobów medycznych i produktów biobójczych – 53,40% (większe zapotrzebowanie na leki i 
pieluchomajtki dla pensjonariuszy leżących). W paragrafach tych dwóch ostatnich wydatków- 
może nastąpić brak  środków pod koniec roku. Jeśli chodzi o dochody – K.Wiśniewska 
wskazywała, że są  opóźnienia i występuje niższe wykonanie w  zapłatach gmin za pobyt 
pensjonariuszy w DPS (opóźnienia w sporządzaniu decyzji w związku ze zmianą wysokości 
odpłatności mieszkańców- mniej o 14.871zł) oraz brakiem pełnej 60 – osobowej obsady w 
miesiącu styczniu oraz kwietniu br. (51 i 58 osób – zgony). Straty z tego ostatniego sięgają 
35.586,89zł. Nowy koszt utrzymania w DPS na 1 mieszkańca od 01 kwietnia 2010r. wynosi 
2.632,63zł. Dyrektor DPS szacuje (biorąc pod uwagę budżet placówki z 2010r. oraz 
amortyzację i wskaźnik inflacji a także stałą liczbę mieszkańców – 60 osób), że w 2011 
wyniesie on 2.453,52zł. W sąsiednich placówkach wynosi koszt ten wynosi około 3.000-
3.500zł 
 
J.Piasecki zapytał, czy te starty da się nadrobić? Dyrektor odrzekła, że w ciągu roku nastąpi 
wyrównanie tej straty.   Jednak widzi problem na przyszłość dotyczący pensjonariuszy. 
Powstałe od 01 stycznia br.  Zakłady Opiekuńczo – Lecznicze – zabierają potencjalnych 
klientów DPS-om. Należy zastanowić się w najbliższej przyszłości nad zmianą – 
poszerzeniem kierunku funkcjonowania DPS, aby zabezpieczyć się przed malejącą liczbą 
chętnych do pobytu w DPS.  Dyrektor DPS w Srebrnej Górze zastanawia się rozszerzeniem 
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kategorii beneficjentów –o  pensjonariuszy w podeszłym wieku czy ze schorzeniami 
somatycznymi. Bierze także pod uwagę - osoby z zaburzeniami psychicznymi. T.Kranc 
zapytał o kwestię zabezpieczenia medycznego placówki. K.Wiśniewska odrzekła, że 4 osoby 
maja wykształcenie pielęgniarskie i są zatrudnione na stanowisku pielęgniarki w wymiarze ½ 
etatu (=2 etaty) i ½ etatu opiekunki. Pielęgniarki są  bardzo potrzebne. Wielu pensjonariuszy 
w DPS ma problemy ze zdrowiem, np.:  13 osób porusza się na wózku inwalidzkim, 8 – 
leżących, 16 – z cukrzycą, 5 – duże powierzchnie z odleżynami, 18 – z wkładkami 
higienicznymi.  I.Wojewódzka – Kucz zauważyła, że pielęgniarki są bardzo ważne w DPS – to 
one mają uprawnienia do wydawania leków i zapewniają  ciągłą fachową opiekę dla 
pensjonariuszy.  
O godzinie 15.30 – przybywa na salę obrad A.Wieczorek. Od tego momentu obecnych jest 10 
radnych Komisji Finansów.  
J.Piasecki zapytał, czy będzie  mniejszy koszt skoro pielęgniarki są na ½ etatu?  Dyrektor 
DPS odpowiedziała, że zmniejszyłby się koszt, gdyby one przeszły całkowicie na kontrakty z 
NFZ. Dużym wsparciem dla jednostki są stażyści skierowani przez Powiatowy Urząd Pracy. 
Radni pytali, ile w skali całego budżetu jednostki zawierają wynagrodzenia i pochodne od 
nich. Według Głównego Księgowego jest to około 70% budżetu. 
Z.Grabowski zapytał: jakie funkcje spełniają osoby skierowane z Urzędu Pracy i czy w 
dochodach znajdują się także imprezy okolicznościowe (wynajem sal). Według 
K.Wiśniewskiej dochód z tytułu wynajmu sali (tylko 3 przyjęcia komunijne – żadnych wesel)  i 
dzierżawy garażu i łąki zaplanowano na 3.500zł. Dyrektor trzyma się zasady, że nie będzie 
wesel w DPS. Stażyści z PUP wykonują zadania pod potrzeby – generalnie mają średnie 
wykształcenie –pracują jako:  opiekun, pokojowa, pracownik gospodarczy, pomoc kuchenna. 
Niektóre z osób odbywających staż – zostało zatrudnionych w DPS. W zespole opiekuńczo – 
terapeutycznym są 24 osoby. Wśród nich: są etatowi pracownicy, osoby na umowach na czas 
określony, stażyści oraz wolontariusze. Jest zachowany wskaźnik zatrudnienia- zgodny z 
rozporządzeniem – wynosi 0,4.  
Radnej I.Wojewódzkiej – Kucz podoba się pomysł Dyrektora dotyczący zakazu organizacji na 
terenie  DPS wesel i hałaśliwych imprez. Dyrektor K.Wiśniewska dodała, że myśli nad 
wprowadzeniem możliwości organizacji w salach DPS - szkoleń i konferencji. Działania DPS 
wpisują się w gminny Plan Odnowy Wsi Srebrna Góra.  
J.Sulikowski pytał jak wygląda rozwiązywanie problemu z opieką pielęgniarską w innych DPS-
ach, gdyż jest to wymóg - pensjonariusz w DPS musi mieć zabezpieczoną taką opiekę 
podczas swego pobytu. K.Wisniewska powiedziała, że różnie mają. Cześć ma pielęgniarki u 
siebie, a w innych jest to częściowo – w budżecie DPS oraz w NFZ.  Takie zróżnicowania 
wywołują wśród pielęgniarek pewne konflikty, które wynikają z różnic w wynagrodzeniu. 
J.Piasecki zapytał co jest lepsze z punktu widzenia dyrektora DPS. Dyrektor odrzekła z całą 
stanowczością, że najlepiej jest gdy pielęgniarki są na miejscu we własnym budżecie. Radny 
zapytał także o opiekę lekarską.  Opieka ta - według dyrektora – jest zapewniona – odbywa 
się 2 razy w tygodniu. Na cały etat w DPS jest zatrudniony rehabilitant.          
 
Obie komisje w wyniku dyskusji przyjęły wspólnie następujące wnioski: 
 

1. Komisja Finansów wraz z Komisją Zdrowia wnioskuje do Zarządu Powiatu o 
rozpoznanie od strony prawnej możliwości podpisania kontraktu Domu Pomocy 
Społecznej z Narodowym Funduszem Zdrowia na usługi pielęgniarskie.      
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  
 

2. Komisja Finansów wraz z Komisją Zdrowia wnioskuje do Zarządu Powiatu o 
wypracowanie do końca września 2010r. nowej koncepcji rozwoju i funkcjonowania 
Domu Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze.  
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
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głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  
 

3. Komisja Zdrowia wraz z Komisją Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o 
ostateczne rozpoznanie i przedstawienie Ministerstwu Zdrowia problemów 
związanych z obsadą pielęgniarską i rehabilitacyjną w Domu Pomocy Społecznej w 
Srebrnej Górze.   
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  

  
Z.Grabowski zapytał o liczbę pensjonariuszy przyjętych do DPS na starych zasadach. 
Dyrektor odrzekła, że  pensjonariuszy na nowych zasadach finansowania jest – 41, a tych na 
starych– 18.  
Radny pytał dalej – czy zatrudniony rehabilitant może świadczyć usługi dla okolicznej 
ludności, gdyż aktualnie mieszkańcy gminy musza dojeżdżać do Gołańczy na zabiegi 
rehabilitacyjne. Według K.Wiśniewskiej jest to możliwe, ale wymagane jest przedtem 
podpisanie kontraktu z NFZ. Radna J.Godawa pytała o szkolenia kadry DPS. Spotkania 
zespołu opiekuńczo – terapeutycznego odbywają się regularnie. Ustalane są plany 
terapeutyczne domowników. Odbywają się szkolenia wewnętrzne. Przychodzą oferty szkoleń 
zewnętrznych, ale generalnie są one drogie jak na możliwości finansowe dla jednostki.  
W.Ćwik zapytał o realizację dawnego wniosku o powstanie łącznika przeszklonego pomiędzy 
budynkami, aby ułatwić komunikacje pensjonariuszom w niepogodę. Nie ma możliwości 
realizacji tego pomysłu – budynki są obiektami zabytkowymi i nie możliwa jest żadna 
ingerencja w zabytkowy układ. Z.Grabowski pytał o postęp w sprawie regulacji własności i 
roszczeń spadkobierców do majątku, na którym działa DPS. Dyrektorka wyjaśniła, że sprawa 
jest na dobrej drodze. Ostatni wyrok Sądu Najwyższego jest pozytywny dla DPS i Powiatu 
Wągrowieckiego. Jednak wyrok Trybunału Konstytucyjnego może być odmienny.             

 
    
3. Zakończenie posiedzenia  
Przed zakończeniem posiedzenia Przewodniczący Komisji odczytał pisma skierowane do 
Komisji (informacja o toczącej się sprawie przekazania mostu przy ulicy Straszewskiej w 
Wągrowcu - miastu Wągrowiec oraz sprawa przekształcenia SKiOPS z prośbą o opinię 
komisji resortowych w tej kwestii) oraz zaproszenie na otwarcie nowej części WPO-W w 
Wągrowcu.  
Przewodniczący S.Maciaszek  poprosił J.Sulikowskiego o przedstawienie opinii Komisji 
Bezpieczeństwa  w kwestii SKiOPS. J.Sulikowski powiedział, że Komisja, której przewodzi nie 
wydała opinii. Wyda ją wówczas, gdy uzyska więcej informacji. Wicestarosta T.Kranc 
wskazał, że jest 5 możliwości przekształcenia. Zarząd Powiatu przychyla się do oddanie w 
dzierżawę powołanej spółce pracowniczej na okres 1-3 lat. Radni w dyskusji wskazywali na 
brak informacji na temat wyceny majątku i ewentualnego dochodu dla powiatu z jego 
dzierżawy spółce.  
Komisje Finansów i Zdrowia – w efekcie dyskusji - odroczyły swoje opinie do następnych 
swych posiedzeń w miesiącu maju – do momentu uzyskania większej ilości informacji. 

 
J.Piasecki zapytał, czy radni poprą jego starania o polepszenie stanu otoczenia nowego 
boiska wielofunkcyjnego przy I LO w Wągrowcu. Ta sprawa jest uzgodniona z dyrektorem 
jednostki. Radny zdecydował się na taką propozycję po wystąpieniu jednego z radnych na 
sesji RPW z prośbą o zakup urządzenia do ZSP nr1 w Wągrowcu. J.Sulikowski stoi na 
stanowisku, że nie powinno być takich próśb i wniosków.  Radni obu Komisji, byli tego 
samego zdania – należy poprawić otoczenie tego odnowionego obiektu i ustalić zasady  
korzystania z niego po godzinach szkolnych przez okoliczną młodzież i dzieci - przy 
zagwarantowaniu odpowiedniej opieki.        
   

 
 Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 17.15.   
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4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania 
Odnotowano w opisie przebiegu dyskusji.  
 
4.2 Opinie 
Nie odnotowano 
 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano  
  
4.4 Wnioski 

 
1. Komisja Finansów wraz z Komisją Zdrowia wnioskuje do Zarządu Powiatu o rozpoznanie 

od strony prawnej możliwości podpisania kontraktu Domu Pomocy Społecznej z 
Narodowym Funduszem Zdrowia na usługi pielęgniarskie.      
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  

 
2. Komisja Finansów wraz z Komisją Zdrowia wnioskuje do Zarządu Powiatu o 

wypracowanie do końca września 2010r. nowej koncepcji rozwoju i funkcjonowania Domu 
Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze.  
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  

 
3. Komisja Zdrowia wraz z Komisją Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o ostateczne 

rozpoznanie i przedstawienie Ministerstwu Zdrowia problemów związanych z obsadą 
pielęgniarską i rehabilitacyjną w Domu Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze.   
Komisja FOWiSRP [10 obecnych / 10 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od 
głosu].  
Komisja ZPSiRP [5 obecnych / 5 – za / 0 – przeciw / 0 – wstrzymujących się od głosu].  
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez obie Komisje resortowe.  

 
 

 

 

  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
 

 


